
 

 

Herstedvester Sogns Menighedsråd 
Dagsorden 

 

Herstedvester Kirke 
Rytterskolen 
Storstræde 22 
Herstedvester 
2620 Albertslund 

Dato: Den 19. september 2024 Referent: Mette Rossum 

 Tidsrum: 19.00-22.00 Dirigent: Per Møller 

 Fremmødte: Per Møller Jørgensen, Mette Rossum, Inge-Lise Nørklit, Birgit 
Andersen og Grete Apetri. 
Marianne N. Kristensen, Jeannie Osman Sommer. 
Jeppe Rønnow deltog  fra og med punkt 3.3. 
 

 Afbud: Simon Sørensen, Helle Viuf, Line Matthai og Rasmus Eisted 

 Fraværende: Ole Hultberg 



 

No. Dagsorden med overskrift: Uddybning: Referat: 

1.0 Godkendelse af dagsorden  Godkendt 

2.0 Orientering fra formanden 
(PMJ) 

 Migrantudvalget holder Konference 26. 
oktober 2024 i Høje Taastrup. Hvis 
man vil have dækket 
deltagerbetalingen, kan man skrive til 
Per Møller Jørgensen. 
 
Budgetsamrådet den 3. september 
2024 gik godt. Vi har fået godkendt 
vores ønsker som bliver indarbejdet i 
budgettet.  HVK fik ros for økonomisk 
ansvarlighed.  
Budgettet bliver forelagt på november 
mødet til endelig godkendelse.  

2.1 Valgforsamling den 17. 
september 2024 
(LM/MNK/PMJ) 

Status vedr. valgforsamlingen den 17. 
september 2024. 

Der er valgt nyt råd på otte 
medlemmer og tre stedfortrædere. 
Der var 30 stemmeberettigede 
deltagere til valgforsamlingen.  
 
Vi drøftede forløbet med at få nye 
medlemmer til rådet og at vi skal 
evaluere på vores tryksager og 
personlig rekruttering.  
 
Rasmus indkalder til konstituerende 
møde. Dato er ikke fastlagt.  



2.2 Flisebelægningen – det 
tredje gravsted (PMJ) 

Landskabsarkitekt Anne Stausholm er 
anmodet om at komme med en løsning 
(evt. flere) på det tredje gravsted, hvor 
ejeren ikke ønsker der sker ændring af 
gravstedet. Jf. beslutningen fra sidste 
menighedsrådsmøde. 

 Indstilling tiltrådt. 

2.3    
2.4    
2.5    
3.0 Behandlingspunkter   

3.1 Revisionsprotokollat 
(RE/PMJ) 

Det indstilles, at revisionsprotokollat 
godkendes, Vedlagt protokollatet 

Der var ingen bemærkninger til 
revisionsprotokollatet. 
Revisionsprotokollatet blev 
enstemmigt godkendt.  

3.2 Ny trappe i Rytterskolen 
(PMJ) 

Formanden/kontaktpersonen har 
modtaget en henvendelse fra 
sikkerhedsrepræsentanten og 
kirkegårdslederen om, at personalet af 

Det blev enstemmigt vedtaget, at 
arkitekten skal udarbejde et notat til 
rådet, som forholder sig til reglerne for 
trapper i offentlige bygninger. 
 



 

  sikkerhedsmæssige grunde ikke tør 
bruge den ny trappe i Rytterskolen. 
I første omgang er bagbeklædningen 
taget af trappen Det undersøges p.t. 
hvad der yderligere skal ske for at sikre 
at trappen kan bruges af personalet 
m.fl. 

 

3.3 Afleveringsforretning – 
præsteboligen (MNK/IN) 

Der skal ske afleveringsforretning af 
arbejdet med nyt gulv mm i 
præsteboligen. Hvis der er mangler i 
forhold til tilbuddet, eller under 
arbejdet er opstået skader skal disse 
ordnes inden det kan godkendes som 
færdigt. 

Det blev enstemmigt besluttet, at 
tømreren skal udføre sidste finish på 
gulvet, inden afleveringsforretningen. 
 
Gulvene er blevet meget flotte. 
 
  
 
 

3.4 Kirkegårdskonsulenten er Provsten har sagt, at provstiet fra Indstilling enstemmigt godkendt og 
følges  kommet med udtalelse kirkegårdskonsulenten har modtaget 

 vedr. renovering af udtalelser vedr. omlægning af 
 flisebelægningen og flisebelægningen samt udbygningsplan 
 udbygningsplan den for den nordlige del af den gamle 
 nordlige del af den gamle kirkegård. 
 kirkegård (PMJ) Menighedsrådet har endnu ikke 
  modtaget udtalelserne. 
  Det indstilles, at når udtalelserne 
  kommer sendes udtalelsen vedr. 
  flisebelægningen til høring i FØP, og 
  udtalelsen vedr. udbygningsplanen for 
  den nordlige del af den gamle kirkegård 
  til høring i Kirkegårdsudvalget. 



 

  Høringssvarene sendes til 
behandling/beslutning i 
menighedsrådet, som sender et endelig 
svar til provstiet. 

 

3.5    

3.6    

3.7    

3.8    

3.9    

4.0 Orienteringspunkter   

4.1 Nyt fra kassereren  Budget til endelig godkendelse i 
november 

4.2 Nyt fra kontaktpersonen  Intet 

4.3 Nyt fra kirkeværgen  Inge Lise orienterede om nye tilbud på 
abonnementer fra Falck samt fra Hjerte 
112 på service på brandsikring, 
røgalarmer, hjertestartere mv. Inge Lise 
arbejder videre i samarbejde med Simon. 
Der bliver fremlagt en sag til beslutning i 
menighedsrådet.  
 
Rytterskolens gavl mod vest bliver 
behandlet med westox som trækker salte 
ud. Gavlen kalkes om en måned. 
 

4.4 Nyt fra præsterne  Babysamlesang starter op fredag d. 20/9 



kl. 9.30. Ingen tilmeldte minikonfirmander 
fra Herstedvester skole. 
Konfirmandforberedelse er startet op.  
 

4.5 Nyt fra organisterne  Julekoncert er planlagt. Kantoriet kører. 
Jeppe forventer at spare på budgettet på 
stemninger af orgelet.  

Ros til arbejdet med at rekruttere nye 
medlemmer til rådet.  
 

4.6 Nyt fra 
personalerepræsentanten 

 Intet nyt 

 

4.7 Nyt fra udvalgene  Skovtur: det var en meget vellykket og 
spændende tur til Stevns klint mv. 
 
Fredagsklubben har afholdt 
planlægningsmøde og har fået ja fra alle 
inviterede oplægsholdere. Grete arbejder 
på at få programmet færdigt.  
 
Der er kommet nye medlemmer i 
læsekredsen.  
 
Fredagslæsningen 15.30-17.00 fungerer 
godt og er velbesøgt.  
 
Albertslund Kommune foreslår i nyt 
sparekatalog at udfase en stor del 
foredrag i det nye budget, hvilket 
foredragsudvalget har protesteret over til 
kommunen.  
 



Kirkegårdsudvalget har godkendt 
ansøgninger om urneflytninger. Vi skal 
arbejde på vedtægter og servitutter i det 
nye udvalg.  

5.0 Spørgetid   

6.0 Evt.  Næste menighedsråds møde er den 17. 
oktober, som er i efterårsferien. 
 
Der var tak til Per for hans formandskab 
og sin rolle som kontaktperson. Per bliver 
savnet i rådet.  
 
Der var ros til koret i kirken.  

7.0    



 


